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 Uw brief van Behandeld door Datum 

4 augustus 2022 Unit Vitaliteit 16 augustus 2022 

Beste leden van de raad, 

 

Het lid van de Raad, de heer van der Rhee van de VVD heeft ons op 4 augustus 2022 vragen gesteld 

over de inzet van gemeente Alkmaar in de vluchtelingencrises. In deze brief leest u onze reactie, 

overeenkomstig art. 42 Reglement van Orde voor vergaderingen van de raad. 

 

1. Is het beoogd inzetten van de Wognumsebuurt gebaseerd op de langere termijn visie Alkmaarse 

Asielopvang?  

 Antwoord  

Het inzetten van de Wognumsebuurt is door het  college geïnitieerd voor de opvang van de 

Oekraïense ontheemden. Dit om de doorstroom van de bestaande opvang uit hotels en uitstroom 

bij particulieren mogelijk te maken. De opvang in de Wognumsebuurt richt zich dus op de 

opvang van Oekraïense ontheemden en vormt geen onderdeel van de langere termijn visie op 

asielopvang. Die langere termijn visie asielopvang komt later dit jaar tot stand.  

 

2 Zet u participatie in op het gebruik van de Wognumsebuurt, of wilt u niet weten wat er speelt 

onder de inwoners van de Bergerhof? 

 Antwoord 

We hebben middels een brief inwoners uitgenodigd voor een informatiebijeenkomst, deze volgt 

na de zomer. Tijdens deze bijeenkomst zullen hun vragen beantwoord worden en kunnen wij 

input ophalen.  

  



 

2/4 

 

3 Zo nee, waarop baseert u uw huidige acties dan? 

 Antwoord 

 Zie het antwoord op vraag 2.  

 

4 Zo nee, bestaat er dus de kans dat de nog te ontwikkelen en door de raad vast te stellen visie op 

Alkmaarse Asielopvang, of door participatie uit de buurt, deze locatie weer zal vervallen? Indien 

dit het geval is, hoe zit het dan met de vereiste investeringen in de Wognumsebuurt? 

 Antwoord 

Het  college heeft op 5 juli 2022 besloten om deze locatie in te zetten voor de opvang van 

Oekraïense ontheemden. Ook de brief d.d. 7 augustus van de wijkvereniging Bergerhof biedt ons 

mogelijkheden om met goed overleg input en inzicht te krijgen wat de kansen op een goede 

inpassing in de wijk vergroot.  

 

5 Hoe gaat u investeren in de Wognumsebuurt (ook al vergoedt het rijk de kosten –waarschijnlijk-), 

zonder de raad hierin te kennen? 

 Antwoord 

 Voor nu bettreffen de investeringen alleen het pand c.q. de kavel zelf. De raad is hierover middels 

een memo op 22 juli 2022 geïnformeerd.   

 

6 De Wognumsebuurt wordt, volgens uw besluit, ook open gesteld voor eventuele andere 

doelgroepen. Wordt dit dus potentieel uw nieuwe, zo vurig gewenste asielzoekerscentrum? 

 Antwoord 

- In het memo wat op 22 juli 2022 aan de raad is verstuurd, is met “andere doelgroepen” 

spoedzoekers bedoeld. Met de eigenaar van het pand zijn nu alleen afspraken gemaakt over de 

opvang van Oekraïense vluchtelingen. Over een eventueel vervolg moet nader overleg 

plaatsvinden. 

 

7 Schaart u zich achter uitspraak Bruls, dat er geen (al dan niet lokale) democratische legitimering is 

voor het optreden van Veiligheidsregio’s inzake asieltoestroom? 

 Antwoord 

 Alles wat gemeenten doen op verzoek van de Veiligheidsregio’s heeft een democratische 

legitimatie in de vorm van een college- of raadsbesluit.  
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8 Zo nee, waarom niet? Zo ja, waarom kiest u er voor om óók asielzoekers (waaronder veelal jonge, 

mannelijke veilige-landers en gelukzoekers) toch in Alkmaar, in de doorstroomlocatie Sportpaleis 

op te nemen? 

 Antwoord 

Vanwege de schrijnende noodsituatie in Ter Apel, hebben alle veiligheidsregio’s het dringende 

verzoek gekregen om via crisisnoodopvang plaatsen beschikbaar te stellen voor de opvang van 

asielzoekers. De veiligheidsregio Noord-Holland Noord spant zich in om drie maanden lang een 

plek te vinden voor in totaal 225 asielzoekers. In de gemeente Schagen worden 50 asielzoekers 

opgevangen. De overige 175 zijn in de maand juli opgevangen in sporthal Het Vennewater in 

Heiloo. Omdat de beschikbaarheid van de locatie daar ophoudt, biedt de gemeente Alkmaar 

vanaf 8 augustus de veiligheidsregio een locatie aan. Er is gekozen voor het Sportpaleis omdat de 

ruimte al is ingericht voor opvang. 

 

9 Daarenboven, heeft u overwogen om de raad bij deze beslissing te betrekken? (gedacht kan 

worden aan een in Alkmaar zeer gebruikelijke wensen en bedenkingen procedure) 

 Antwoord 

Nee. Het betreft slechts opvang voor enkele weken, een tijdelijke voorzieningen dus, welke 

voortvloeit uit de crisisnoodopvang. Besluiten daarover betreffen de bevoegdheid van het college.   

 

10 Zo nee, waarom niet? 

 Antwoord 

 Zie het antwoord op de vorige vraag.  

 

11 Daarnaast, wat gaat u doen als na de Alkmaarse regio, de andere regio's binnen NHN niet deze 

asielzoekers uit de doorstroomlocaties willen overnemen? Want niets in de politiek is zo 

structureel als tijdelijke maatregelen, leert de ervaring met linkse coalities…..  

 Antwoord 

 Het Sportpaleis blijft tot uiterlijk 11 september beschikbaar voor crisisnoodopvang. De opvang, 

ook het vervolg daarop is de verantwoordelijkheid van de Veiligheidsregio dan wel van het COA. 

 

12 Inhoudelijk, gaat u nu dus echt Oekrainers (kwetsbare vrouwen met jonge gezinnen, van dappere 

mannen die tot de dood voor hun land vechten) in het Sportpaleis mengen met de van vele 

opportunistische veilige-landers en gelukszoekers vergeven Ter Apel gangers, die vaak neerkijken 

op moderne, westers georiënteerde vrouwen zoals de Oekrainers? 

 Antwoord 

 Er is geen vermenging van doelgroepen. Het sportpaleis fungeert niet meer als  

doorstroomlocatie voor Oekraïense ontheemden. 
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13 Is u bekend dat landelijk het draagvlak voor de opvang voor anderen dan Oekrainers tot een 

dieptepunt is gedaald? Bent u het met de Alkmaarse VVD eens dat dit ook in Alkmaar het geval 

zal zijn, en dat u dus pas op de plaats moet maken om te voorkomen dat het draagvlak voor de 

opvang van echte vluchtelingen nog verder daalt? 

 Antwoord 

Alkmaar wil haar verantwoordelijkheid nemen om mensen die voor oorlog en geweld moeten 

vluchten op te vangen. Het feit dat op moment van schrijven al meer dan zeventig Alkmaarders 

zich als vrijwilliger hebben aangemeld om gedurende de vakantieperiode te helpen om 

activiteiten voor asielzoekers bij het Sportpaleis te organiseren, vinden wij bemoedigend. Het 

college dringt er daarom bij het Rijk actief op aan om mensen waarvan op voorhand duidelijk is 

dat zij geen kans maken op status zo snel mogelijk terug te sturen.  

Zoals opgenomen in het coalitieakkoord, kan de raad spoedig een langere termijn visie op 

asielopvang tegemoet zien. Hier wordt ook het draagvlak bij de rest van de Alkmaarse bevolking 

voor asielopvang meegewogen.   

 

Met vriendelijke groet, 

 

Het college van burgemeester en wethouders van Alkmaar, 

 

mw. drs. A.M.C.G. (Anja) Schouten, burgemeester 

 

F. (Frans) Romkema, loco-gemeentesecretaris 

 


